
PROTOKÓŁ Nr XXVII/2017

z obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 29 marca 2017 r. w
sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył XXVII sesję Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z
listą  obecności  w  sesji  uczestniczy  14  radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  Rady
wynoszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

NIEOBECNI:

1. Mirosław Szmigiel – radny Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
3. Alicja Podlewska – Sekretarz Gminy
4. Lech Zieliński – Kierownik Referatu Techniczno – Inwestycyjnego
5. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika Referatu Techniczno – Inwestycyjnego
6. Wojciech Budziński – p.o. Kierownika GK
7. Marta Budzińska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dzierzgoniu
8. Kazimierz  Bieliński  –  Prezes  Rejonowego  Przedsiębiorstwa  Wodociągów

i Kanalizacji
9. Magdalena Grodecka – Dyrektor Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury
10. Leszek Sarnowski – Prezes Regionalnego Towarzystwa Inwestycyjnego w Dzierzgoniu
11. Marian Ludwiczewski – Kierownik Posterunku Policji w Dzierzgoniu
12. Tomasz Czaja – Komendant Powiatowej Policji w Sztumie.
13. Dariusz Browarczyk – opiekun Młodzieżowej Rady Miejskiej
14. Kazimierz Szewczun –mieszkaniec gminy Dzierzgoń 
15. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności
                 /załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad ,który Rada Miejska w
Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie:

1)Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2)Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
3)Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu z dnia 21 lutego
2017 r.



4)Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między
sesjami:
a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.
5)Wnioski i zapytania.
6)Rozpatrzenie  sprawozdania  za  2016  rok  z  działalności  Posterunku  Policji  w
Dzierzgoniu w zakresie zapewniania bezpieczeństwa publicznego w gminie Dzierzgoń:
a)przedstawienie sprawozdania,
b)dyskusja i przyjęcie sprawozdania.
7)Przedstawienie informacji z działalności Regionalnego Towarzystwa Inwestycyjnego
S.A. w Dzierzgoniu w 2016 r. i zamierzeń na rok 2017:
a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.
8)Przedstawienie informacji o stanie bezrobocia w gminie w 2016 r.:
a)przedstawienie informacji,
b)dyskusja i przyjęcie informacji.
9)Rozpatrzenie informacji na temat pozyskiwania środków zewnętrznych w 2016 r.:
a)przedstawienie informacji,
b)dyskusja i przyjęcie informacji.
10)Zmiana budżetu gminy na 2017 r:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
11)Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
12)Zaciągnięcie kredytu długoterminowego w 2017 na spłatę wcześniej zaciągniętych
kredytów i pożyczek:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.
13)Zaciągnięcie  długoterminowej  pożyczki  na  sfinansowanie  planowanego  deficytu
budżetu gminy Dzierzgoń w 2017 r:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
14)Przyjęcie „Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla gminy Dzierzgoń na lata
2017 – 2020”:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
15)Zmiana uchwały nr XXX/306/2013 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 30 grudnia
2013 roku w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych dla gminy Dzierzgoń na lata 2014 – 2017”:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
16)Dostosowanie sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.



17)Nadanie imienia Szkole Podstawowej w Bruku:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
18)Aktualność studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego
oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Dzierzgoń:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
19)Wyrażenie  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowej  rolnej  położonej  w
Budziszu, gmina Dzierzgoń:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
20)Wyrażenie  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowych  położonych  w
Dzierzgoniu:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
21)Wyrażenie  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowych  położonych  w
Dzierzgoniu:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
22)Wyrażenie zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych wraz z oddaniem w użytkowanie
wieczyste udziałów w gruncie i udzielenie bonifikaty:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
23)Wyrażenie zgody na zawarcie umów dzierżawy:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
24)Przyjęcie  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobieganie
bezdomności zwierząt na terenie gminy Dzierzgoń w 2017 roku:
a)przedstawienie projektu uchwały,
b)stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)dyskusja i podjęcie uchwały.
25)Przedłożenie  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu  gminy za  2016 rok  i
sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego za rok 2016 Dzierzgońskiego
Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej oraz informacji o stanie mienia komunalnego. 
26)Apel Rady Miejskiej w Dzierzgoniu do Narodowego Funduszu Zdrowia o zawarcie
kontraktu z Gabinetem Fizjoterapeutycznym „OLIWIA” w Dzierzgoniu. 
27)Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
28)Wolne wnioski radnych.
29)Komunikaty Przewodniczącego Rady.
30)Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 21 lutego 2017 r. Rada
Miejska w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie bez uwag.



Ad punktu 4 porządku obrad

Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła informację z działalności za okres między 
sesjami,          tj. od 21 lutego 2017 r. do 29  marca 2017 r.

/załącznik nr 4/

Ad punktu 5 porządku obrad

Radny – Ryszard Świder wspomniał, że jakiś czas temu opuścił nas z-ca Burmistrza,
zapytał  czy Burmistrz  podjęła działania  w sprawie zwrotu nielegalnego pobierania  dodatku
przez  Z-ce  Burmistrza?  Ale  dlaczego  nie  mogą  tego  otrzymać  pracownicy  gminy,  którzy
ciężko pracują. Czy prawdą jest, że w pewnym okresie z-ca Burmistrz będąc Prezesem ZGKiM
pobierał uposażenie ze spółki? Bo tak wynika z jego oświadczenia? Czy Pan Prezes jest dalej
zatrudniony z ZGKiM, jeżeli tak to jakie są konsekwencje związane z tym dla spółki?

Radny – Mieczysław Link zapytał jak wygląda sprawa przekazania gruntu pod Boisko
w Bruku?

Radny – Tomasz Przybilski zapytał o przepust na Miniętach, jest on zarwany, czy on
będzie naprawiany? Chodniki na Betoniarni są zniszczone, kto to będzie naprawiał?

Radny –Krzysztof Haber zapytał  co dalej z drogami, kiedy będzie to naprawione? Z
Jasnej nie ma jak wyjechać w żadną stronę, a bardzo dużo ludzi wyjeżdża do pracy, dodał, że
pomału miało być robione. A teraz zostało to zapomniane.

Mieszkaniec Dzierzgonia – Kazimierz Szewczun zapytał o pismo, które złożył w dniu
10 października do Burmistrza,  a mija półrocze i nie uzyskał żadnej odpowiedzi.  Czeka na
odpowiedź. Poprosił o zapoznanie się z ustawą KPA. Zapytał dlaczego Burmistrz nie zadbała o
drogę  515?  Poinformował,  że  Zarząd  Województwa  Pomorskiego  w 2013 rok  13 sierpnia
podjął uchwałę, droga została wpisana do inwestycji strategicznych a to oznacza, ze miała być
wykonywana w pierwszej kolejności. Zapytał czy Burmistrz sprawdziła te 7 inwestycji, które
były w zakresie dróg w tzw. Mobilnym Pomorzu czy one zostały wykonane? Jeżeli nie ma tej
wiedzy, to znaczy że dlatego droga wypadła, poinformował, że ona wypadła w budżecie ZDW
a nie u Marszałka. Czy Pani Burmistrz była tak zajęta zwalnianiem ludzi, że przeoczyła ważne
rzeczy dla gminy? 

Przewodniczący Rady poinformował, że on odpowiada za porządek sesji i poprosił o
konkretne pytania, bez uzasadnienia? 

Kazimierz  Szewczun  zacytował  słowa  Burmistrz  „że  to  jest  skandal  aby w  gminie
10000 nie było pediatry i innych specjalistów”. Prawie na każdej sesji Radna Emilia Tkacz
pyta o pediatrę. Co z obietnicą wyborczą, czy  Pani Burmistrz okłamała mieszkańców?

Ad punktu 6 porządku obrad

Sprawozdanie za 2016 rok z działalności Posterunku Policji w Dzierzgoniu w zakresie
zapewniania  bezpieczeństwa  publicznego  w  gminie  Dzierzgoń przedstawił  Komendant
Powiatowy Policji w Sztumie – Tomasz Czaja. 

/załącznik nr 5/

Radny – Ryszard Świder zapytał czy coś drgnęło w kwestii przepisów salonów gier?
Czy coś się zmieniło?

Tomasz Czaja odpowiedział, że na tę chwilę nie ma przepisów, które pozwalają policji
na zbyt dużo, wspólnie z izbą celna starają się używać tego



Przewodniczący Rady –Zbigniew Przybysz  dodał,  że w sprawozdaniu nie było słów
narkotyk,  dopalacz.   A  w  tych  czasach  jest  to  bardzo  duży  problem,  to  funkcjonuje.  Ilu
handlarzy zostało złapanych? 

Komendant – Tomasz Czaja odpowiedział,  że z głowy nie potrafi odpowiedzieć,  ale
przygotuje taką informację na piśmie i prześle radzie. Policja prowadzi działania mające na
celu wykrywanie narkotyków, zdają sobie sprawę, że jest to bardzo duży problem.  

Zbigniew Przybysz wspomniał, że jest to jak widać największy problem, tak słyszy na
ulicy,  a  w  społeczeństwie,  coraz  więcej  ludzi  bierze  narkotyki,  ludzie  nawet  jeżdżą  pod
wpływem środków odurzających. 

Rada Miejska w Dzierzgoniu jednomyślnie przyjęła powyższe sprawozdanie.

Ad punktu 7 porządku obrad
Informację  z  działalności  Regionalnego  Towarzystwa  Inwestycyjnego  S.A.  w

Dzierzgoniu w 2016 r. i zamierzeń na rok 2017 przedstawił Prezes RTI – Leszek Sarnowski.
/załącznik nr 6/

Radny – Ryszard Świder zapytał czy spółka posiada jakieś kredyty lub poręczenia? Jak
udało się przeskoczyć Biały Bór, firmę, która bardzo prężnie działa? 

Leszek  Sarnowski  odpowiedział,  że  w  tym  projekcie  było  bardzo  dużo  pieniędzy
dlatego Biały Bór się dostał. Jest tam pośrednik, który w imieniu spółki szuka przedsiębiorców,
jest 1/3 zrealizowanych pożyczek. W tej chwili jest trudniej, ponieważ bank nie będzie dawał
środków na zasadzie konkursów lecz na zasadzie przetargów. Zagrożenia to tak, pieniądze to są
bezpieczne środki dla Spółki, ponieważ jeżeli się okaże, że pożyczkobiorca nie płaci to spółka
nie  ponosi  kosztów.  Dzięki  windykacji  środki  można  odzyskać.  Aby  uniknąć  strat  spółki
zostało wprowadzone takie zabezpieczenie, już nie jest tak łatwo o pożyczkę, na mniej więcej
150% wartości pożyczki są zabezpieczenia. 

Andrzej  Pskiet  wspomniał,  że  po  burzliwej  sesji  odnośnie  ubiegłorocznego
sprawozdania, brakuje mu kilku danych finansowych takich jak wygląda sytuacja, czy jest już
po bilansie? Interesuje go kapitał podstawowy, rezerwowy i zapasowy. 

Prezes  RTI  –  Leszek  Sarnowski  odpowiedział,  że  on  się  nie  zmienił  od  tamtego
sprawozdania, to na jakie cele będzie zysk przeznaczony, czy to będzie na kapitał spółki to
będzie decydowało zgromadzenie akcjonariuszy? 

Radny – Andrzej Pskiet zapytał o dane liczbowe w tej chwili? Poprzednie sprawozdania
były  dość  szczegółowe  finansowo.  Zapytał  na  czym  polegało  zmniejszenie  kosztów
związanych z zatrudnieniem? Czy pensje pracowników są płacone z projektów? 

Leszek Sarnowski odpowiedział, że kapitał zakładowy to 1 360 000 zł. Odpowiedział,
że pensje są płacone z projektów, utrzymanie firmy ma pokrycie w różnych projektach. Jeżeli
chodzi  o  koszty  wynagrodzenia  to  zostało  zmniejszone  znacznie  wynagrodzenie  Prezesa
Spółki, a po drugie jeden z pracowników odszedł z firmy więc koszty się zmniejszyły.  

Andrzej Pskiet zapytał o ile zmniejszyły się koszty Rady Nadzorczej?
Prezes  RTI  w  tej  chwili  nie  ma  tak  szczegółowych  danych,  rada  jest  w  ogólnych

kosztach wynagrodzenia,  które zmniejszyły się o ok. 10% w sumie. Nie ma szczegółowych
danych Rady Nadzorczej i Zarządu. On mówi o globalnych kosztach i jeżeli jest zmniejszenie
w porównaniu do roku poprzedniego to tak mówi. Nie rozbija tego szczegółowo. Jednak same
koszty rady nadzorczej wzrosły, ponieważ, zwiększyła się kwota przysługującej diety.

Radny – Andrzej Pskiet zapytał o to, że w 2015 roku nakreślił Pan cele i działania i
brakuje  mu  odpowiedzi  czy  wszystkie  cele  zostały  zrealizowane?  Zapytał  o  opracowanie
podręcznika do nauki przedsiębiorczości, kreatywności dla szkół?

Leszek  Sarnowski  odpowiedział,  że  większość  celi  została  zrealizowane,  niektóre  z
nadwyżką  a  niektóre  mniej  a  wynika  to  z  różnych  czynników,  trzeba  by  było  siąść  i
przeanalizować  dlaczego  niektóre  rzeczy  nie  zostały  zrealizowane.  Wszystko  jest  opisane.



Jeżeli chodzi o podręczniki to go nie ma, ponieważ część nie została zrealizowana. Tworząc
cele na dany rok określa się co chce się zrealizować, ale zaznaczał też, że jest to uzależnione od
uzyskania środków zewnętrznych. 

Andrzej Pskiet zapytał o pkt. 5 produkcja filmowa, w którym kierunku to ma iść, czemu
to ma służyć?

Kierownik RTI odpowiedział, że produkcja filmów reklamowych to jest zapis, jest to
jeden z pomysłów. Rada Nadzorcza dostrzegając sytuacje na rynku widzi postęp.  Chodzi o
współpracę z firmami, które mogą używać bazę tych firm, będą mogły zrealizować film dla
przedsiębiorcy, udział RTI jest pośredniczący, jest to usługa. Jest zapis także o pośrednictwie w
ubezpieczeniach. Jest to ryzyko są to plany. 

Zbigniew Przybysz pogratulował osiągnięć, są to bardzo właśnie kroki, ubezpieczenia
to coś co jest potrzebne. Ale uważa, że przy tym zasobie informacji przedsiębiorstwa trzeba
sięgnąć po środki, bo to w przyszłości powinno być źródłem przychodów i dochodów, które
pozwoli na funkcjonowanie firmy bez obawy o środki unijne. 

Rada Miejska w Dzierzgoniu jednomyślnie przyjęła powyższe sprawozdanie.

Ad punktu 8 porządku obrad

Informacje o stanie bezrobocia w gminie w 2016 r. przedstawił z-ca Dyrektora PUP –
Roman Kulpa.

/załącznik nr 7/

 Dyskusji nie było.
Rada Miejska w Dzierzgoniu jednomyślnie przyjęła powyższe sprawozdanie.

Ad punktu 9 porządku obrad

Informację  na  temat  pozyskiwania  środków  zewnętrznych  w  2016  r. przedstawił
Kierownik RTI – Lech Zieliński.

/załącznik nr 8/

Radny – Andrzej Pskiet powiedział,  że budżet gminy jest taki a nie inny. Uważa, że
jedyną szansą dla rozwoju gminy jest pozyskiwanie środków zewnętrznych a przede wszystkim
z unii europejskiej. Z jego wyliczeń wynika, że w tym roku to gmina pozyskała 654 568 zł, to
jest  2%  całego  budżetu  i  uważa,  że  projekty  a  zwłaszcza  Postaw  na  wiedzę  został  źle
przygotowany,  wszystkie  gminy  z  tego  skorzystały,  mogły  dofinansować  szkoły,  w
Mikołajkach  nie  ma  problemu  z  tablicami  interaktywnymi,  zostało  stracone  bardzo  dużo
zwłaszcza kosztem dzieci. 

Andrzej Pskiet dodał, że wcześniej zastanawiał się dlaczego gmina przegrała projekt na
drogi, z wyliczeń uzyskała 10 pkt., a faktycznie mogła uzyskać 15 pkt., a projekty, które miały
12 pkt. przechodziły. Tak się przyłożono do projektu, że przepadł, bo wyliczył sobie, że można
było punkty uzyskać za: droga objęta operacją prowadzącym do dojazdem bezpośrednio do
obiektów  użyteczności  publicznej,  można  było  wejść  z  powiatem,  związana  z  rozwojem
infrastruktury. Mało pracy zostało włożone w pozyskiwanie środków zewnętrznych. Budowa
placu zabaw podwórko Nivea i Nestle to jest inicjatywa społeczna a nie środki zewnętrzne. 

Radny – Andrzej Pskiet zauważył, że projekt partnerski Liderzy e-usługi Pomorza, ten
projekt  przepadł  w  sierpniu  2016  roku,  publikacja  była  8  sierpnia  2016  r.  Trzeba  podjąć
naprawdę dobre działania jeżeli w gminie ma się coś dziać. Bez środków zewnętrznych nie
zrobi się nic. 



Lech Zieliński odpowiedział, że jeżeli chodzi o kryteria w projekcie drogowym to były
tak skonstruowane, że drogi gminne nie miały szans aby się załapać. Przeszedł on pozytywną
ocenę merytoryczną. 

Andrzej  Pskiet  dodał,  że  przez  okres  zmiany pracownika  do pozyskiwania  środków
pozabudżetowych zaczynając od Pani Sekretarz a kończąc na obecnym pracowniku. Uważa, że
jeżeli gmina nie określi sobie celi i kierunków w których ma iść to przegra. Tamten rok jest
stracony. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  daleki  jest  od  pisania  półprawdy  we
wnioskach.  Jako firma  ma  doświadczenie  i  kiedy uzyskali  podpis  i  zgodę  w projekcie  na
1 000 000 zł, to wycofali się, bo okazało się, że jeden z punktów na które nie zwracali uwagę
lekko  obiegał  od  ogłoszonych  w  konkursie.  Dlatego  w  gminie  wnioski  muszą  być
przygotowane. 

Alicja Podlewska uzupełniła wypowiedź informując, że jest to dopiero połowa kadencji
i jeszcze wiele projektów przed gminą. Bardzo radykalna ocena to jest, ponieważ trzeba patrzeć
na  całość.  Drogi  są  bardzo ważną kwestią,  drogi  były  obwarowane wskaźnikami,  które  w
gminie  nie  mają  takich  uwarunkowań.  Marszałek  województwa  sam  wybiera  wskaźniki,
dlatego są takie a nie inne. Na terenie naszego powiatu nie ma takich uwarunkowań. 

Burmistrz dodała, że spotkanie z samorządowcami i Marszałkiem odbyło się, złożony
został  akces  aby w następnych  konkurach zmienił  kryteria,  ponieważ gminy z Powiśla  ma
ciężko pozyskać środki. 

Andrzej Pskiet zapytał o przyczynę nieuzyskania dofinansowania na projekt postaw na
wiedzę? Sztum otrzymał 2 000 000 zł, Stary Dzierzgoń 1 000 000 zł, Mikołajki Pomorskie też. 

Burmistrz odpowiedziała, że projekt nie otrzymał dofinansowania, ale twierdzi, że też
nie podpisała by tej umowy, ponieważ Stary Dzierzgoń też nie podpisał dlatego, że ogłoszenie
o konkursie było późno, jest teraz reforma oświaty. Projekt został napisany także z informacji
ze szkół, to co zostało otrzymane zostało ujęte. Strategia rozwoju też była szybko opracowana,
bo jej nie było, a to było niezbędne do złożenia projektu. 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz  zauważył,  że to nie  była  odpowiedź na
pytanie, czy kwestia nie otrzymania dofinansowania to błąd pisarski czy dane statystyczne ze
szkół?

Burmistrz  – Elżbieta  Domańska odpowiedziała,  że to  co  uzyskane  zostało  od szkół
zostało wpisane do wniosku i po prostu wniosek nie uzyskał akceptacji. 

Rada Miejska w Dzierzgoniu jednomyślnie przyjęła powyższe sprawozdanie.

O 16.05. ogłoszono 10 minut przerwy.
O 16.15 wznowiono obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Ad punktu 10 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017 przedstawiła Skarbnik – Halina
Redlin.

/załącznik nr 9/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017 rok Rada jednomyślnie. W głosowaniu
brało udział 14 osób. 

W załączeniu Uchwała nr XXVII/208/2017



/załącznik nr 10/
.Ad punktu 11 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń
przedstawiła  Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 11/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Dzierzgoń Rada  podjęła
jednomyślnie.

W załączeniu Uchwała nr XXVII/209/2017
/załącznik nr 12/

Ad punktu 12 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  w  2017  na  spłatę
wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek przedstawiła  Skarbnik – Halina Redlin. 

/załącznik nr 13/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w  sprawie  ustalenia  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  w  2017  na  spłatę  wcześniej
zaciągniętych kredytów i pożyczek Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14
radnych. 

W załączeniu Uchwała nr XXVII/210/2017
/załącznik nr 14/

 Ad punktu 13 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia  długoterminowej pożyczki  na sfinansowanie
planowanego deficytu budżetu gminy Dzierzgoń w 2017 r przedstawiła Skarbnik – Halina
Redlin.

/załącznik nr 15/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w sprawie  zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  na  sfinansowanie  planowanego  deficytu
budżetu gminy Dzierzgoń w 2017 r. Rada podjęła jednomyślnie.

W załączeniu Uchwała nr XXVII/211/2017
/załącznik nr 16/



Ad punktu 14 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  Przyjęcia  „Programu  Ochrony  Zdrowia  Psychicznego  dla
gminy Dzierzgoń na lata 2017 – 2020”  przedstawiła Dyrektor MOPS – Marta Budzińska.

/załącznik nr 17/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w

sprawie  przyjęcia  „Programu Ochrony Zdrowia  Psychicznego dla  gminy Dzierzgoń na  lata
2017 – 2020” Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXVII/212/2017
/załącznik nr 18/

Ad punktu 15 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XXX/306/2013  Rady  Miejskiej  w
Dzierzgoniu  z  dnia  30  grudnia  2013 roku w sprawie  uchwalenia  „Gminnego  Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla gminy Dzierzgoń na lata 2014
– 2017” przedstawiła Dyrektor MOPS – Marta Budzińska. 

/załącznik nr 19/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w

sprawie zmiany uchwały nr XXX/306/2013 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 30 grudnia
2013  roku  w  sprawie  uchwalenia  „Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów  Alkoholowych  dla  gminy  Dzierzgoń  na  lata  2014  –  2017”  Rada  podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXVII/213/2017
/załącznik nr 20/

Ad punktu 16 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do
nowego ustroju szkolnego przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska. 

/załącznik nr 21/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

c)
Ryszard Świder chciałby dopowiedzieć, że opinia wystawiana przez Kurator oczywiście

dotyczy spraw związanych zgodności z prawem, na pewno uchwała jest zgodna z prawem,
natomiast  grono  pedagogiczne  szkoły  podstawowej  w  Dzierzgoniu  wystosowała  pismo  do
Kuratora aby ustosunkowała się do kwestii merytorycznej tej uchwały, przytoczył krótki cytat z
pisma, które otrzymali  od Pani Kurator  Wobec powyższego niezależnie od wydanej opinii w
sprawie podjętej  uchwały nr XXVI/207/2017Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu z dnia 21 lutego
2017 r. proszę o pochylenie się nad podanymi przez korespondentów opiniami i wnioskami
oraz  rozważenie  czy  ze  względu  na  dobro  społeczne  rozwiązanie  zaproponowane  wyżej
wymienionej uchwały jest korzystne dla uczniów, rodziców oraz nauczycieli państwa gminy i
czy rzeczywiście powstanie dwóch szkół podstawowych nie było by bardziej korzystne dla całej



społeczności lokalnej i szkolnej w tym rodziców. Chciałby się zwrócić do radnych o jeszcze raz
przeanalizowanie tego, ponieważ podejmują bardzo ważną decyzję w kwestii obu szkół. 

Zbigniew Przybysz poinformował, że w tej chwili to jest gdybanie, który wariant byłby
lepszy. Nigdy nie ma takiej pewności w takiej sprawie. Po to powołana została rada miejska by
słuchać jej głosu. Przewodniczący przytoczył  pozytywną opinię o projekcie uchwały o sieci
szkół właśnie Młodzieżowej Rady. To też trzeba wziąć pod uwagę, bo została powołana po to
by wyrażać swoje zdanie.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę
w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego
Rada podjęła w następujący sposób 9 osób „za”, 3 głosy „przeciw” 2 głosy, „wstrzymujące”.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXVII/214/2017
/załącznik nr 22/

Ad punktu 17 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Bruku przedstawiła
Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 23/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w  sprawie  nadania  imienia  Szkole  Podstawowej  w  Bruku  Rada  podjęła  jednomyślnie.  W
głosowaniu brało udział  14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXVII/215/2017
/załącznik nr 24/

Ad punktu 18 porządku obrad

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  aktualności  studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania  przestrzennego  oraz  miejscowych  planów  zagospodarowania
przestrzennego miasta i gminy Dzierzgoń przedstawił Kierownik RTI – Lech Zieliński.

/załącznik nr 25/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

c)
Dyskusji nie było.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w
sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz
miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  i  gminy  Dzierzgoń  Rada
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXVII/216/2017
/załącznik nr 26/

Ad punktu 19 porządku obrad



a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowej
rolnej  położonej  w  Budziszu,  gmina  Dzierzgoń  przedstawił  p.o.  Kierownika  GK  –
Wojciech Budziński.

/załącznik nr 27/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej rolnej położonej w Budziszu,
gmina Dzierzgoń Rada podjęła jednomyślnie. 

W załączeniu uchwała Nr XXVII/217/2017
/załącznik nr 28/

Ad punktu 20 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowych
położonych w Dzierzgoniu przedstawił p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński.  

/załącznik nr 29/

b)  Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych w Dzierzgoniu
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXVII/218/2017  
/załącznik nr 30/

Ad punktu 21 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowych
położonych w Dzierzgoniu przedstawił p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński. 

 /załącznik nr 31/

b)  Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

c)  
Dyskusji nie było
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych w Dzierzgoniu
Rada podjęła w następujący sposób 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”.  W głosowaniu
brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXVII/219/2017   
/załącznik nr 32/

Ad punktu 22 porządku obrad



a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokali  mieszkalnych  wraz  z
oddaniem w użytkowanie wieczyste udziałów w gruncie i udzielenie bonifikaty przedstawił
p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński.  

/załącznik nr 33/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych wraz z oddaniem w użytkowanie
wieczyste  udziałów  w gruncie  i  udzielenie  bonifikaty w wysokości  90% Rada  podjęła  14
głosami jednomyślnie.

W załączeniu uchwała Nr XXVII/220/2017
/załącznik nr 34/

Ad punktu 23 porządku obrad 

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umów  dzierżawy przedstawił
p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 35/

b)  Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umów  dzierżawy Rada  podjęła  jednogłośnie.  W
głosowaniu brało udział 14 osób.

W załączeniu uchwała Nr XXVII/221/2017
/załącznik nr 36/

Ad punktu 24 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobieganie  bezdomności  zwierząt  na terenie  Gminy Dzierzgoń w 2017 roku
przedstawił p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński.

 /załącznik nr 37/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)   
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w  sprawie przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobieganie
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dzierzgoń w 2017 roku Rada podjęła jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 14 osób.



W załączeniu uchwała Nr XXVII/222/2017
/załącznik nr 38/

Ad punktu 25 porządku obrad

Przedłożenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy Dzierzgoń za 2016 r.
i  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  planu  finansowego  za  rok  2016  Dzierzgońskiego
Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej oraz informacji o stanie mienia komunalnego.

/załącznik nr 38 i 39/

Ad punktu 26 porządku obrad

Apel  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu  do Narodowego Funduszu Zdrowia o zawarcie
kontraktu z Gabinetem Fizjoterapeutycznym „OLIWIA” w Dzierzgoniu.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz wspomniał, że temat opieki zdrowotnej w
Dzierzgoniu jest bardzo ważny i drażliwy, trzeba pomagać takim inicjatywom jak pomoc w
uzyskaniu kontraktu z NFZ. Budynek został wybudowany z własnych środków, właścicielka
zwróciła się do rady o wsparcie  do Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu w uzyskaniu kontraktu.
Sąsiednie gminy również z tym apelem. Poprosił radę o przegłosowanie apelu.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy apel, z możliwością poparcia
Gabinetu  Fizjoterapeutycznego  „Oliwia”  w  liście  intencyjnym  do  Narodowego  Funduszu
Zdrowia, który rada podjęła jednomyślnie pozytywnie. 

Ad punktu 27 porządku obrad 

Skarbnik – Halina Redlin odpowiedziała  na pytanie odnośnie nienależnie pobranego
dodatku, informując, że na dodatek specjalny był przedmiotem kontroli RIO, w porozumieniu z
zespołem radców prawnych RIO zespół stwierdził, że nie ma przeciwskazań, ponieważ  była
podstawa  prawna  do  wypłacenia  dodatku  dla  zastępcy.  Jest  to  z  ustawy  o  pracownikach
samorządowych. 

Sekretarz – Alicja Podlewska odpowiedziała, że Pan Piotr Klein nie pobierał pensji w
urzędzie i ZGKiM, 31 sierpnia 2015 roku został powołany przez Burmistrza do ZGKiM i w
tym samym dniu wystąpił do Burmistrza o udzielenie urlopu bezpłatnego na ten czas. Z dniem
30 października został odwołany z funkcji Zastępcy Burmistrza w odpowiedzi na 3 pytanie
odpowiedziała, że na chwilę obecną Pan Piotr Klein do dnia dzisiejszego jest na zwolnieniu
lekarskim, jest na wypowiedzeniu 1 miesięcznym. Nie wie jakie to są skutki finansowe. 

Elżbieta Domańska odpowiedziała na pytanie odnośnie przekazania gruntu w Bruku to
ma zapewnienia, że do czerwca dokumentacja będzie przygotowana. 

Lech Zieliński odpowiedział  na pytanie odnośnie przepustu w Miniętach, informując,
że  przy  drodze  powiatowej  pozostaje  zwrócić  się  do  Starostwa.  Ale  zostanie  to  jeszcze
sprawdzone i udzieli odpowiedzi. 

Elżbieta  Domańska  odpowiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  uszkodzone  chodniki  to,
wystąpiono do Starostwa o przegląd do Starostwa. Odnośnie dróg poinformowała, że w piątek
odbędzie się spotkanie z sołtysami, zrobiony zostanie objazd i zostanie podjęty harmonogram
działań napraw dróg.

Burmistrz  -  Elżbieta  Domańska,  odpowiedziała  na  pytanie  odnośnie  drogi  515
twierdząc, to nie jest jej wina, że ta droga nie jest wyremontowana, a według niej przez dwa
lata  rządzenia  uzgodniona została  dokumentacja  z  ZDW, były konsultacje  z mieszkańcami.
Uważa, że sukcesem jest to, że na tą drogę będzie ogłoszony konkurs na modernizację jeszcze
w tym roku. Zna 7 punktów odnoście inwestycji, ZDW ogłaszał nowe inwestycji, były brane



pod uwagę wskaźniki dróg, które w pierwszej kolejności mają być wykonane najgorsze drogi.
Dodała,  że  jeżeli  chodzi  o  specjalistów,  to  przeanalizowała  całą  dokumentację  jak ośrodek
został  przekazany.  W  tym  czasie  zmieniano  umowy.  Pozostawiono  podstawową  opiekę
medyczno. Czyniono i będzie się czynić zadania ale wszystkiego od razu nie da się zrobić. 

Burmistrz  –  Elżbieta  Domańska  odpowiedziała  na  pytanie  odnośnie  czy  była  zajęta
zwalnianiem  pracowników,  to  odpowiedź  brzmi  nie,  ponieważ  to  ona  odpowiada  za  ruch
kadrowy w gminie, wykonuje wiele innych czynności w gminie, które do niej należą. 

Kierownik RTI - Lech Zieliński odpowiedział na pytanie odnośnie pisma, informując,
że wyjaśni to z pracownikiem merytorycznym i zostanie to wyjaśnione w trybie pilnym.

Ad punktu 28 porządku obrad

Ryszard Świder poprosił w imieniu mieszkańców o wykonanie remontu chodników z
budżetu obywatelskiego,  za pozostałą kwotę, która została z budżetu obywatelskiego, bo zajął
drugie miejsce. 

Burmistrz odpowiedziała,  że zostanie to wykonane, ponieważ te środki które zostały
przekazane na budżet obywatelski będą przeznaczone na ten cel.

Zbigniew  Przybysz  zwrócił  uwagę  na  figurkę  przy  wyjeździe  z  Dzierzgonia,
naprzeciwko myjni.  Poprosił  o zwrócenie na to uwagi i  oczyszczenie oraz zawnioskował o
obowiązującej ustawie dekomunizacyjnej o obowiązku zmian nazw ulic. 

Ad punktu 29 porządku obrad 

Brak Komunikatów Przewodniczącego Rady.

Ad punktu 30 porządku obrad 

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz
o godz. 17:30 zamknął XXVII sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                                       Przewodniczący Rady:

Karolina Piekarska                      Zbigniew Przybysz


